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1. OPRICHTING  

 

Op 2 september 2021 is de vereniging Vereniging Pensioengerechtigden  

Notariaat, bij verkorting te noemen “VPN”, bij notariële akte opgericht.  

 

1.1 Waarom is de vereniging opgericht?  

Onze vereniging is opgericht om alle pensioengerechtigden te vertegenwoordigen 

en hun belangen te behartigen. Lid kunnen worden pensioengerechtigden die 

verplicht zijn of waren aangesloten bij de Stichting Pensioenfonds Notariaat.  

De vereniging voldoet aan de criteria, als bedoeld in artikel 44a van het Besluit 

uitvoering Pensioenwet en Wet verplichte beroepspensioenregeling.  

Op grond hiervan en het wetsvoorstel Wet toekomst pensioenen (WTP) komt aan 

een vereniging waarvan ten minste 10% van het totaal aantal 

pensioengerechtigden in het notariaat (5654 pensioengerechtigden, nagelaten 

betrekkingen en wezen)), lid is, het recht toe deze te vertegenwoordigen bij de 

uitoefening van het hoorrecht over het Transitieplan, waarbij de waarde van de 

bestaande pensioenaanspraken wordt ingebracht in een gewijzigde 

pensioenregeling. Ons huidige aantal leden voldoet aan dit criterium ( ± 660 

leden).  

De statuten van de vereniging zijn op de hierna vermelde website te vinden. 

De vereniging is ingeschreven bij de Kamer van Koophandel onder nummer 

83849955.  

 

1.2  Kernactiviteiten  

 

De vereniging heeft ten doel: ‘het behartigen van de collectieve belangen van 

degenen, die een pensioen of uitkering ontvangen of op korte termijn zullen 

ontvangen van Stichting Pensioenfonds Notariaat’.  

Zoals hiervoor aangegeven is een van de belangrijkste doelstellingen van de 

vereniging - indien het wetsvoorstel is aangenomen - de uitoefening van het 

hoorrecht over het Transitieplan van de KNB/PensioenKamer en de Bond van 

Medewerkers in het Notariaat (BMN).  

Inmiddels is een website geïnstalleerd: https://gepensioneerdennotariaat.nl  waar de 

leden regelmatig worden geïnformeerd over de activiteiten van bestuur en  Raad 

van Advies.  

In het kader van de lobby tegen het wetsvoorstel Wet toekomst pensioenen 

(WTP) hebben het bestuur en Raad van Advies vele memo’s en notities opgesteld 

en de vaste Kamer Commissie voor Sociale zaken en Werkgelegenheid en de 

overige Tweede Kamerleden, van de bezwaren tegen- en weeffouten in de wet op 

de hoogte gesteld. Deze stukken staan vermeld op de hiervoor geduide website.  

 

Daarnaast is een van de speerpunten van het beleid wetgever en parlement te 

wijzen op het nadeel en de daardoor veroorzaakte schade bij pensioengerech-

tigden, nagelaten betrekkingen en slapers vanwege de  sedert 2016 toegepaste 

gedempte premie regeling(GPR). Het bestuur heeft Stichting Pensioenfonds 

Notariaat, de Koninklijke Notariële Beroepsorganisatie en de Bond van 

Medewerkers op 29 september 2022 en hun bestuurders voor het veroorzaken van 

die schade en ter stuiting van verjaring aansprakelijk gesteld.  

 

De PensioenKamer, de door de Koninklijke Notariële Beroepsorganisatie,  

https://gepensioneerdennotariaat.nl/
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gemandateerde commissie, die in samenwerking met de Bond van Medewerkers 

in het Notariaat het arbeidsvoorwaarden-en pensioen beleid bepaalt, weigert VPN 

informatie te verstrekken welke overwegingen tot dat beleid geleid hebben en 

inzage in de betrokken stukken te geven.  

Toegezegd werd wel een maal per jaar een besluitenlijst te zenden, hetgeen 

slechts een keer heeft plaats gevonden. Tegen de weigering daarvan door KNB en 

PensioenKamer is op grond van de Wet openoverheid, bezwaar aangetekend. 

(Inmiddels is de afwijzende beslissing op bezwaar aan de bestuursrechter 

voorgelegd; eind 2023 wordt een uitspraak verwacht.) 

 

Inmiddels is VPN aangesloten bij de Koepel van Gepensioneerden, het 

overkoepelend orgaan van ruim 80 organisaties van pensioengerechtigden, onder 

voorzitterschap van John Kerstens, oud-Tweede Kamerlid. VPN wordt vrijwel 

wekelijks op de hoogte gehouden van de nieuwste ontwikkelingen en lobby- 

activiteiten op pensioengebied.  

 

Op 23 november 2022 vond in Bunnik de eerste algemene ledenvergadering 

plaats.  

Op die ledenvergadering waren 83 van de 660 leden aanwezig c.q. rechtsgeldig 

vertegenwoordigd. 

Helaas moest worden meegedeeld dat voorzitter Leo Kok- om hem moverende 

reden – enkele dagen daarvoor, als zodanig is afgetreden. Jord Ruijgh vervangt 

hem naast zijn penningmeesterschap voorlopig.  

Interessante voordrachten werden gehouden door Adri Jansen, actuaris en oud- 

bestuurslid Stichting Notarieel Pensioenfonds (SPN) en Prof. Mr. Hans van 

Meerten, advocaat en  hoogleraar Internationaal Pensioenrecht aan de universiteit 

van Utrecht . 

Prof. Van Meerten waarschuwde bij eventuele invoering van de WTP voor:  

• massaclaims 

• evenals de Raad voor de Rechtspraak, verwacht  hij een (te) zware belasting 

van de rechterlijke macht 

• onevenwichtige uitkomsten van de rekenmodellen.  

Voorts werd in stemming gebracht het voorstel van het bestuur voor een statuten- 

wijziging in verband met de potentiële mogelijkheid dat rechtsvorderingen zullen 

worden ingesteld. Daarom wordt artikel 19 van de statuten gewijzigd.  

In dat verband is ook een eenmalige contributieverhoging voorgesteld van € 25,- 

die apart zal worden gereserveerd en geadministreerd.  

De voorstellen worden met algemene stemmen aangenomen. Het bestuur 

verkreeg hierbij de machtiging van de ledenvergadering om de opdracht tot 

statutenwijziging uit voeren, indien en zodra het instellen van een 

rechtsvordering in de visie van het bestuur en de Raad van Advies geboden is.  

Indien een Raad van Toezicht alsdan zal worden ingesteld heeft het bestuur Prof. 

Mr. Guus Stille, nu voor alsdan, bereid gevonden, de benoeming tot eerste lid 

van de Raad van Toezicht te aanvaarden.  

De ledenvergadering heeft tot leden van de kascommissie benoemd: de heren Mr. 

D.A. Spek en Mr. G. van Donkersgoed. Als reserve lid is de heer Fr. Rieff 

benoemd.  

 

1.3 Beleidsplan 
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Primair voor de vereniging is niet alleen het gebruikmaken van het hoorrecht na 

presentatie van het Transitieplan, maar ook tijdens het Transitieproces in de 

gelegenheid te worden gesteld  kennis te nemen van de afwegingen van de 

betrokken belangen, de overwegingen en tot welke consequenties die leiden.  

Daarnaast is een belangrijk speerpunt de KNB/PensioenKamer en de BMN te 

wijzen - zoals hiervoor al is aangegeven - op het nadeel en daardoor veroorzaakte 

schade door toepassing van de GPR. Deze regeling dient onmiddellijk te worden 

gestopt ter vermijding van verdere schade en kosten wegens mogelijke 

schadeclaims. VPN heeft de KNB en de BMN inmiddels voor deze schade 

aansprakelijk gesteld.  

De onrechtvaardige kortingen en het niet-indexeren in de afgelopen periode van 

de pensioenen, dienen bij de Transitie gecompenseerd te worden, is de derde 

pijler van het beleid, waarvoor het bestuur zich sterk maakt.  

Een vierde element is de ‘bemensing’ van het bestuur. De interim-voorzitter die 

naast die sturende taak, ook het penningmeesterschap vervult en de secretaris 

raken overbelast en hebben dringend ondersteuning nodig. Het bestuur zoekt 

naarstig naar bestuurlijke ondersteuning.  

 

 2. BESTUUR EN RAAD VAN ADVIES   

 

2.1 Bestuur  

 

Bij de oprichting van de vereniging compareerden  o.a. Leo Kok, Jord Ruijgh en 

Niek van Wijk en vormden aanvankelijk gedrieën het bestuur.  

De oprichtingsvergadering vond plaats op 25 augustus 2021, waarna drie maal 

door bestuur en Raad van Advies gezamenlijk vergaderd is.  

In 2021 is door bestuur een maal live – en drie maal via Teams vergaderd.   

In 2022 is er zes maal door het bestuur vergaderd en elf maal door bestuur en  

Raad van Advies gezamenlijk. 

In 2021 heeft het bestuur vergaderd met een delegatie van het  bestuur van SPN.  

In 2022 heeft het bestuur vergaderd met een delegatie van bestuur KNB.  

In 2022 heeft het bestuur twee maal vergaderd met een delegatie van het bestuur 

van de SPN.   

Van alle vergaderingen zijn verslagen gemaakt.   

In maart 2022 is Jan Veenkamp benoemd als lid van het bestuur.  

 

2.2 Raad van Advies  

 

Naast de eerste bestuursleden compareerden eveneens als oprichters bij de 

oprichtingsakte van de vereniging de heren Jaap ten Berge, Laurens Maaldrink en 

Guus Rieter. Zij vormen sinds de oprichting gedrieën de Raad van Advies en 

staan het bestuur voortdurend met raad en daad bij. 

 

2.3. Klankbord groep  

 

Inmiddels worden het bestuur en de Raad van Advies ook bijgestaan door Robert 

Salomons en Jaap Schuttevaer, die een klankbord vormen.  

 

3. VERANTWOORDING EN BELEID  
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3.1 Welke doelen heeft het bestuur zich gesteld?  

 

Primair hebben de leden van ons latere bestuur en Raad van Advies het initiatief 

genomen onze vereniging op te richten om, indien de WTP zou worden 

aangenomen, in ieder geval gebruik te kunnen maken van het hoorrecht  

Zoals hiervoor is aangegeven voldoet VPN aan het voor rechtsgeldige 

vertegenwoordiging gestelde criterium. 

 

Het wetsvoorstel is op 23 maart 2022 door de regering bij de Tweede Kamer 

ingediend. Het bestuur heeft zich hierbij ten doel gesteld - ook met steun van de 

Koepel van Gepensioneerden - waar zeer veel inhoudelijke kennis aanwezig is 

over de pensioenmaterie, zoveel waar mogelijk, met vele anderen, bezwaar te 

maken tegen dit wetsvoorstel.  

Daarvoor hebben bestuur en raad van advies twee notities opgesteld die aan de 

Tweede Kamer werden aangeboden en een brief gericht aan alle leden van de 

Errste Kamer. Deze stukken zijn gepubliceerd op de website van de VPN, zie 

onder 1.2 hiervoor.  

 

Mede in het perspectief dat medewerkers, kandidaat-notarissen en (toegevoegd-

notarissen wettelijk verplicht zijn tot deelname aan het bedrijfstakpensioen-

fonds(SPN), is het in onze democratische rechtsstaat onaanvaardbaar dat:  

• pensioengerechtigden die hebben bijgedragen aan de opbouw van het 

pensioenvermogen en daarom belanghebbend zijn, niet betrokken worden bij 

besluitvorming en niet zelf mogen beschikken over hun eigendomsrechten  

• de Grondrechten van emancipatie en gelijke behandeling van 

pensioengerechtigden(en slapers) brengen eveneens met zich mee dat zij bij 

besluitvorming over hun vermogen betrokken moeten worden en als volwaardig 

lid van de samenleving door de wetgever behandeld dienen te worden1; 

•   pensioengerechtigden, niet eens aan de verdeeltafel van het pensioenvermogen 

mogen aanzitten’, maar hen ook nog eens het bezwaarrecht tegen die verdeling 

wordt ontnomen.  

 

 Lijkt dit niet op discriminatie van pensioengerechtigden?  

Er zijn als het wetsvoorstel wordt aangenomen, niet alleen rechtsstatelijke 

onrechtvaardigheden, maar de hiervoor vermelde GPR veroorzaakt nadeel en 

schade, zoals de Hoge Raad inmiddels ook heeft geconstateerd.2  

Reden voor de VPN de betrokken instanties daar niet alleen nadrukkelijk op te 

wijzen, maar deze ook voor dit onrecht aansprakelijk te stellen.  

 

 

 

 

 

1 Artikel 1 Grondwet 
2 ECLI:NL:HR:2023:661 
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3.2 Welke doelen zijn gehaald?  

 

Voorshands is daar in dit stadium nog niet zoveel over te zeggen, behalve dan dat 

de vereniging is opgericht en VPN de pensioengerechtigden rechtsgeldig kan 

vertegenwoordigen.  

Mede dankzij de lobby van velen hebben de Kamerleden Maatoeg(Groen Links) 

Palland(CDA) op 15 december 2022 een amendement ingediend dat er onder 

andere op neer komt dat ruimte wordt gecreëerd voor inhaalindexatie, waarbij er 

vanuit wordt gegaan dat de Fondsen worden geacht deze ruimte op evenwichtige 

wijze te gebruiken.  

 

Het bestuur van VPN  

 

September 2023  

 

                                    

                                   


